

PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB. DATUK ABD RAHIM BIN BAKRI
KAWASAN : KUDAT
TARIKH : 20 MAC 2017, ISNIN

SOALAN:

YB. DATUK ABD RAHIM BIN BAKRI minta **MENTERI KERJA RAYA** menyatakan setakat manakah tahap persediaan perlaksanaan jalan Pan Borneo melibatkan jajaran jalan “coastal highway” dari Tuaran ke Kudat. Bilakah projek ini dapat dimulakan dan setakat manakah perlaksanaan ini melibatkan kontraktor pembinaan tempatan.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua;

Sebagaimana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, skop projek Lebuhraya Pan Borneo Sabah turut melibatkan pembinaan jajaran Jalan Pesisir Pantai Tuaran – Kudat, iaitu melalui Tuaran – Kota Belud – Kota Marudu – Rampayan Laut – Sarang – Temuno – Bingolon dan seterusnya ke Simpang Mengayau di Kudat sepanjang 123.5km. Pemilihan jajaran tersebut dibuat setelah mengambil kira kesesuaian dari kajian Pelan Induk Pembangunan Bagi Kawasan Utara Sabah 2015 – 2030 oleh Kerajaan Negeri Sabah (Januari 2016); dan juga

Kajian Kemungkinan Awalan Jalan Pesisir Pantai Tuaran – Kudat, Sabah oleh Kementerian Kerja Raya (Februari 2014).

Mengenai status kemajuan semasa, untuk makluman Ahli Yang Berhormat, jajaran Jalan Tuaran – Kudat itu telah melepasi proses Makmal Pengurusan Nilai atau 'Value Assessment' pada bulan September 2016 yang lalu. Pada masa kini juru perunding yang dilantik oleh Borneo Highway PDP Sdn. Bhd. – iaitu PDP atau Rakan Pelaksana Projek Lebuhraya Pan Borneo Sabah – sedang giat melaksanakan kerja-kerja reka bentuk terperinci bagi laluan berkenaan. Berdasarkan perancangan kementerian ini dan pihak PDP, fasa pembinaan dijangka akan dimulakan secara berperingkat-peringkat pada tahun 2017 dan ia dirancang akan siap keseluruhannya pada awal tahun 2021, iaitu mengambil tempoh masa 36 bulan.

Mengenai cadangan penglibatan kontraktor tempatan pula, untuk makluman Ahli Yang Berhormat, strategi perolehan bagi projek Lebuhraya Pan Borneo Sabah termasuk penglibatan kontraktor Bumiputera dimuktamadkan Jawatankuasa Tender yang dipengerusikan Setiausaha Kerajaan Negeri Sabah.

Perbincangan menetapkan mekanisme agihan kerja termasuk kerja subkontrak kepada kontraktor Bumiputera dijangka akan dimuktamadkan dalam tempoh masa terdekat, iaitu mengambil kira kaedah atau model yang hampir sama sebagaimana Lebuhraya Pan Borneo di Sarawak.

Sekian. Terima kasih

SOALAN (26)

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, PARLIMEN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
TARIKH : 20 MAC 2017
[ISNIN]
DARIPADA : YB DATO' NGEH KOO HAM
[BERUAS]
SOALAN :

YB DATO' NGEH KOO HAM [BERUAS] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan bekalan gas asli ke Daerah Manjung, Perak setiap tahun dan adakah ia mencukupi. Adakah bekalan gas asli ke Daerah Manjung, Perak akan mencukupi apabila paip gas asli disambungkan ke kawasan industri di Ipoh.

JAWAPAN :-

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, jumlah bekalan gas asli di Daerah Manjung, Perak pada tahun 2016 adalah sebanyak 5.84 juta mmBtu (*million per British Thermal Unit*) yang dibekalkan kepada lebih kurang 10 syarikat dalam industri perusahaan makanan dan minuman, perusahaan produk *non-metallic mineral* dan produk berasaskan getah di kawasan tersebut. Jumlah kapasiti gas asli yang dibekalkan di Daerah Manjung adalah mencukupi dan tidak akan terjejas apabila paip gas asli disambungkan ke kawasan industri di Ipoh.

Sekian, terima kasih.

20 Mac 2017

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, PARLIMEN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

**TARIKH : 20 MAC 2017
[ISNIN]**

**DARIPADA : DATUK WIRA HAJI AHMAD BIN HAMZAH
[JASIN]**

SOALAN :

YB DATUK WIRA HAJI AHMAD BIN HAMZAH [JASIN] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan usaha untuk mengatasi masalah pengangguran yang kini melebihi 510,000 orang atau seramai 10,000 orang menganggur setiap bulan yang turut terdiri dari para profesional seperti doktor, ahli farmasi, jurutera dan berkelulusan sarjana.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, berdasarkan Laporan Penyiasatan Tenaga Buruh (LPTB) sehingga suku tahun keempat 2016, Malaysia mencapai guna tenaga penuh dengan kadar pengangguran hanya pada 3.5% bersamaan dengan 510,800 penganggur. Daripada jumlah keseluruhan penganggur, hanya 26.9% atau 137,300 orang adalah graduan. Berdasarkan Statistik Pemberhentian Pekerja (Januari hingga Disember 2016) yang dikeluarkan oleh Jabatan Tenaga Kerja, Kementerian Sumber Manusia, seramai 37,699 orang pekerja telah diberhentikan pada tahun 2016 dan daripada jumlah tersebut hanya 7,120 orang atau 18.9% adalah pekerja profesional.

Tuan Yang di-Pertua,

Sebagai langkah proaktif, Kerajaan sentiasa serius dalam menangani isu pengangguran dengan memberikan keutamaan dan perhatian dalam mewujudkan peluang pekerjaan baharu. Ini dapat dilihat menerusi pelaksanaan Program Transformasi Ekonomi (ETP) yang menggabungkan dua komponen iaitu 12 Bidang Ekonomi Utama Negara (NKEA) yang

memberi fokus kepada pertumbuhan ekonomi, dan 6 Inisiatif Pembaharuan Strategik (SRI) yang merangkumi dasar serta prosedur yang dilaksanakan bagi mewujudkan persekitaran perniagaan yang berdaya saing dan dinamik. Gabungan NKEA dan SRI telah disasar untuk mencipta 3.3 juta peluang pekerjaan baharu menjelang 2020.

Selain itu, Kerajaan juga turut memberi penekanan dalam mempertingkatkan kebolehpasaran graduan bagi menangani isu pengangguran memandangkan berdasarkan Laporan Kajian Pengesanan Graduan (LKPG) 2015, 23.9% graduan masih belum berjaya mendapatkan pekerjaan dalam tempoh 6 bulan setelah tamat pengajian. Antara usaha yang sedang dilaksanakan oleh Kerajaan menerusi Kementerian Pendidikan Tinggi (KPT) bagi mengurangkan ketidakpadanan antara penawaran dan permintaan guna tenaga pada ketika ini termasuklah:

- i) meningkatkan pengetahuan dan kemahiran insaniah yang merangkumi kemahiran komunikasi, penyelesaian masalah, kepimpinan, etika dan spiritual, antaranya menerusi pelaksanaan pentaksiran bersepadu iaitu *Integrated Cumulative Grade Point Average (iCGPA)*;
- ii) meningkatkan pendidikan keusahawanan bagi memupuk minda keusahawanan dan melengkapkan pelajar dengan kemahiran berniaga;

- iii) mengurangkan program pendidikan tinggi yang tidak relevan kepada keperluan industri;
- iv) meningkatkan penglibatan industri dalam pembangunan kurikulum pendidikan tinggi dan latihan praktikal, antaranya menerusi program akademik berbentuk *2u2i* iaitu 2 tahun pembelajaran di universiti dan 2 tahun penempatan industri, atau *3u1i* iaitu 3 tahun pembelajaran di universiti dan 1 tahun penempatan industri; dan
- v) meningkatkan program kebolehpasaran graduan atau *Graduate Employability* (GE) melalui Program Intervensi dan Program Pusat Kecemerlangan Industri atau *Industry Centre of Excellence* (ICoE).

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan mengambil berat akan isu pengangguran mahasiswa dan telah mengambil pelbagai langkah intervensi bagi mengatasi masalah ini. Antara intervensi-intervensi yang telah dilaksanakan untuk meningkatkan kebolehpasaran graduan adalah:

- i) **Program Skim Latihan 1Malaysia (SL1M)** iaitu program untuk meningkatkan tahap kebolehpasaran (*employability*) atau keupayaan graduan untuk mendapat pekerjaan dengan kerjasama Syarikat Berkaitan Kerajaan (GLC) dan swasta yang melaksanakan program SL1M sebagai Tanggungjawab Sosial Korporat (CSR).

- ii) **Graduate Employability Management Scheme (GEMS)** merupakan program untuk meningkatkan kebolehpasaran graduan terutamanya dalam bidang ekonomi utama dengan meningkatkan kemahiran para graduan dengan berdasarkan keperluan industri. Program ini melengkapkan graduan dengan kemahiran yang relevan dengan industri dan pengalaman melalui latihan dalam penempatan. Program ini berfokuskan sektor (*sector-focused*) dan berpandukan permintaan oleh sektor-sektor utama.

- iii) **Program Pentauliahahan Profesional** di mana para pelajar yang sedang belajar boleh mengikuti program ini bagi mendapatkan sijil yang diiktiraf oleh badan-badan bertauliah dan profesional dalam bidang-bidang yang berkaitan;

- iv) **Program Finishing School** yang merangkumi latihan dari segi dandanan diri, kefasihan berbahasa Inggeris, penulisan *resume*, dan kemahiran bagi menghadiri temuduga;
- v) **Apprenticeship Programme** yang memberi penekanan kepada latihan yang menjurus kepada meningkatkan kemampuan graduan untuk merebut peluang pekerjaan di industri utama. Selepas tamat latihan, para peserta yang mengikuti program ini akan ditawarkan pekerjaan di syarikat-syarikat yang menyediakan latihan tersebut.
- vi) **Bridging Gap Programme** yang melengkapkan pengetahuan dan kemahiran graduan mengikut keperluan majikan. Modul latihan yang disediakan adalah dinamik dan fleksibel mengikut keperluan majikan. Setelah tamat, graduan akan ditawarkan pekerjaan di syarikat-syarikat yang terpilih; dan
- vii) **Program Latihan Keusahawanan** yang mendedahkan graduan mengenai dunia keusahawanan dan memupuk minat mereka untuk menceburi bidang perniagaan dan keusahawanan. Para graduan yang mempunyai atribut yang sesuai akan ditawarkan mengikuti program ini dengan modul-modul khas mengikut sektor-sektor tertentu seperti pertanian, francais dan sebagainya.

Di samping itu, Kerajaan juga sedang dalam usaha untuk mewujudkan lebih banyak pekerjaan berkemahiran tinggi dengan menggalakkan industri beralih ke aktiviti rantai nilai yang lebih tinggi. Langkah ini seterusnya dapat meningkatkan permintaan kerja berkemahiran tinggi di kalangan industri dan seterusnya mampu mengurangkan masalah pengangguran di kalangan graduan.

Sekian, terima kasih.

20 Mac 2017

SOALAN (28)

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
TARIKH : 20 MAC 2017
[ISNIN]
DARIPADA : YB. TUAN LIM LIP ENG
[SEGAMBUT]

SOALAN :-

YB. Tuan Lim Lip Eng [Segambut] minta **MENTERI KESEJAHTERAAN BANDAR, PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan jumlah tunggakan sewa rumah oleh penyewa Program Perumahan Rakyat (PPR) mengikut negeri. Apakah usaha Kerajaan untuk menggalakkan para penyewa PPR menjelaskan sewa rumah dan apakah tindakan tegas yang boleh diambil terhadap mereka yang enggan membayar sewa rumah.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, sehingga 30 Disember 2016, jumlah tunggakan sewa rumah oleh penyewa Program Perumahan Rakyat (PPR) yang dipantau oleh Kementerian mengikut negeri adalah seperti berikut :-

BIL	NEGERI	JUMLAH UNIT	JUMLAH UNIT TERLIBAT TUNGGAKAN	JUMLAH TUNGGAKAN TERKUMPUL (RM)
1	W.P. Kuala Lumpur	32,762	17,229	25,278,482.29
2	Selangor	3,304	TM	19,440,280.00
3	Negeri Sembilan	420	242	421,766.00
4	Melaka	336	TM	TM
5	Johor	8,278	1,083	1,166,256.00
6	Perak	915	380	312,615.00
7	Pulau Pinang	698	TM	TM
8	Kedah	1,894	TM	TM
9	Perlis	1,428	TM	1,067,065.00
10	Kelantan	TM	TM	TM
11	Terengganu	1,002	168	29,232.00
12	Sabah	17,396	0	48,000.00
13	Sarawak	3,016	TM	TM

Nota :

TM : Tiada Maklumat yang diperoleh daripada Kerajaan Negeri

Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) melalui Jabatan Perumahan Negara (JPN) merupakan pelaksana projek-projek PPR dan projek ini akan diserahkan kepada Kerajaan Negeri selepas disiapkan. Kerajaan Negeri melalui Pihak Berkuasa Negeri (PBN) akan menguruskan pengisian, pengurusan dan penyelenggaraan PPR yang telah diserahkan. Di samping itu PBN juga bertanggungjawab dalam memastikan kutipan sewa dan penguatkuasaan dibuat dengan sewajarnya.

Selaras dengan keputusan Mesyuarat Jemaah Menteri pada 13 Januari 2016, Kementerian melalui Jabatan Perumahan Negara (JPN) telah melancarkan operasi penguatkuasaan iaitu "Ops Sejahtera Komuniti" yang dilaksanakan secara bersepadu dengan kerjasama daripada Pihak Berkuasa Negeri (PBN), Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) serta agensi-agensi yang berkaitan.

Fokus utama pelaksanaan "Ops Sejahtera Komuniti" adalah seperti berikut:

- i. Penyewaan rumah PPR kepada pihak ketiga termasuk warga asing;
- ii. Tunggakan sewa bulanan; dan

iii. Penyalahgunaan premis

*(Menjadikan rumah PPR sebagai Homestay, Stor Barang
Perniagaan, Rumah Pekerja dan lain-lain)*

Selain itu, ops ini juga bertujuan untuk mendapatkan input terperinci mengenai tahap sosioekonomi serta keadaan persekitaran perumahan PPR termasuk aspek keselamatan, kebersihan dan keselesaan penghuni.

Sepanjang tahun 2016, sebanyak empat (4) siri program penguatkuasaan "Ops Sejahtera Komuniti" telah dilaksanakan seperti berikut:-

LOKASI	TARIKH OPERASI	JUMLAH UNIT
PPR Jalan Sagindai, Papar, Sabah	5 Mac 2016	500
PPR Jalan Pudu Ulu, Kuala Lumpur	2 April 2016	948
PPR Taman Dahlia, Kuah, Langkawi, Kedah	24 April 2016	422
PPR Taman Sri Stulang, Johor Bahru, Johor	7 Mei 2016	1,500
JUMLAH		3,370

Hasil pelaksanaan "Ops Sejahtera Komuniti" tersebut, PBN telah mengambil tindakan penguatkuasaan dengan mengeluarkan amaran

melalui **Notis Peringatan kepada 377 unit yang terlibat dengan tunggakan sewa.**

Bagi kesalahan menyewakan unit rumah PPR kepada pihak ketiga (**sublet**), PBN akan membuat siasatan terlebih dahulu dan jika didapati bersalah atas kesalahan tersebut PBN akan mengeluarkan Notis Penamatan serta merta kepada penghuni terbabit. Untuk rekod sepanjang tahun 2016 sebanyak **68 unit rumah telah dikeluarkan Notis Penamatan.**

Pada tahun 2017 Kementerian akan meneruskan usaha bagi mengatasi masalah penyalahgunaan rumah PPR seperti menyewa kepada orang lain terutamanya kepada warga asing bagi memastikan keharmonian komuniti di PPR dapat dikekalkan di samping menjamin kesejahteraan dan keselamatan penduduk di PPR serta memastikan penguatkuasaan ini boleh membantu dalam menangani isu-isu perumahan rakyat secara amnya.

Kementerian Kesejahteraan Bandar,
Perumahan dan Kerajaan Tempatan

Mac 2017